
Antwoorden op de schriftelijke vragen van het lid Halsema(GL) van de Tweede Kamer der Staten 
Generaal aan de Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen(ingezonden 2 
september 2020316550) 
 
1. Hebt u kennis genomen van het voornemen van UPC om de zender Arte te schrappen uit haar 

aanbod? Kent u de bezwaren daartegen van onder andere de Federatie van 
Kunstenaarsvereniging en de Amsterdamse Programma Raad? 
 
Ja. 
 

2. Hoe beoordeelt u het feit dat UPC in deze geheel voorbij gaat aan het oordeel van de 
Amsterdamse Programma Raad? 
 
Ik heb begrepen dat de Amsterdamse Programmaraad de zender ARTE heeft opgenomen in het 
advies dat hij uitbrengt over het standaardpakket. ARTE maakt in dat advies geen deel uit van 
het wettelijk minimumpakket van 15 televisiezenders. De programmaraad heeft geadviseerd 
ARTE op te nemen in het aanvullende deel van het standaardpakket. De programmaraad van 
Rotterdam heeft overigens wel geadviseerd om ARTE in het wettelijk minimumpakket van UPC 
op te nemen.  
UPC heeft de programmaraden gemeld dat zij niet tot overeenstemming is gekomen met ARTE 
over de auteursrechten. ARTE wordt daarom met ingang van 1 september j.l. niet meer 
doorgegeven via de kabel in groot-Amsterdam en Rotterdam. Daarmee wijkt UPC zowel in 
Amsterdam als in Rotterdam af van het advies van de programmaraad. 
Een kabelexploitant mag om zwaarwichtige redenen afwijken van het advies van een 
programmaraad over het wettelijk minimumpakket van 15 televisieprogramma’s (art. 82i 
Mediawet). Of de reden die UPC aanvoert voldoende gerechtvaardigd is om af te wijken van het 
advies van de programmaraden, moet worden beoordeeld door de bevoegde instanties, zijnde 
het Commissariaat voor de Media en de OPTA. Daar oordeel ik niet over. 
De programmaraden van Amsterdam en Rotterdam hebben inmiddels bij het Commissariaat 
voor de Media een verzoek ingediend handhavend op te treden.  
 

3. Vindt u het vanuit uw opvattingen over kunst en publieksbereik een verarming van het tv 
aanbod in 1,6 miljoen huishoudens wanneer ARTE zou verdwijnen? 
 
Ingevolge artikel 82k lid 4 van de Mediawet gaat de programmaraad in zijn advisering uit van 
een pluriforme samenstelling van het pakket programma’s voor algemene omroep, rekening 
houdend met de in de gemeente levende maatschappelijke, culturele, godsdienstige en 
geestelijke behoeften. Vanuit mijn opvattingen over kunst begrijp ik de keuze van de 
programmaraden zeer goed. De verdere procedure is wettelijk geregeld; zie daarvoor het 
antwoord op de vorige vraag. Overigens biedt UPC de zender ARTE nog wel aan in het digitale 
pakket. 
  

4. Hoe gaat u in dezen vorm geven aan het voornemen in uw uitgangspuntenbrief om meer op te 
treden buiten de grenzen van uw eigen subsidiedomein? Welke concrete acties gaat u 
ondernemen? 
 
Het Commissariaat voor de Media en de OPTA zijn nu aan zet. Verder is nog niet duidelijk of 
ARTE daadwerkelijk van de kabel verdwijnt. Mogelijk wordt deze zender, evenals bij een aantal 
andere kabelnetten, in het digitale pakket aangeboden. 
Mijn bevoegdheid om in dezen te handelen is, zoals hierboven uiteengezet, zeer beperkt. 
 
 

5. Hebt u contact opgenomen met UPC, BUMA, de Frans-Duitse subsidiënten, uw Franse en Duitse 
collega’s? Zo neen, gaat u contact opnemen? 
 
Neen. Zie ook het antwoord op de vorige vraag. 

 
 
 



 
 
 
 
 
 


